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ÚVOD

Milé kolegyne, milí kolegovia,
som veľmi rád, že sa vám môžem prihovoriť prostredníctvom 
úvodníka v našom časopise. S kolegami sme pre vás v tomto čís-
le pripravili tradične pestrý mix článkov. Ak by som mal na niečo 
špeciálne upozorniť, tak by to bol text o pokračovaní programu 
IMPACT 2023, určite neprehliadnite ani informácie o tom, ako 
rastieme v energetike v Bratislave, a pozornosť upriamte aj na 
riadky o našej nadácii, ktorá si tento rok pripomenie 15. výročie 
pôsobenia. Verím, že si v obsahu nájdete niečo pre seba, a budem 
rád, keď Naša Veolia zaujme aj vašich blízkych, nech aj oni vedia, 
čo robíme a čím žijeme. 

Máme za sebou náročný rok a je až obdivuhodné, že sme nepoľa-
vili v našich aktivitách, v kvalite poskytovaných služieb a dokázali 
sme sa rýchlo prispôsobiť novým pracovným podmienkam. Spo-
ločne sa nám tak podarilo úspešne uzavrieť rok. Chcem sa vám 
všetkým poďakovať za vaše pracovné úsilie, za váš zodpovedný 
prístup a za vašu obetavosť. Veľmi  si to vážim.

Pred nami však stojí ďalšie obdobie plné pracovných, ale aj spolo-
čensky prospešných výziev. Prihlásili sme sa k strategickému projek-
tu IMPACT 2023. Dosiahnutie pevného, ambiciózneho cieľa – vytvá-
rať našou prácou pozitívny dopad na planétu 
Zem, je niečo, čo od nás očakáva široké 
okolie. Nemám ani najmenšiu obavu, že 
by sme túto výzvu spoločne nezvládli. 

Aj preto si veľmi prajem, aby sme tento 
rok strávili vo väčšej istote a pohode. 
Nám všetkým preto želám najmä pev-
né zdravie, dostatok optimizmu a pozi-
tívnu energiu do každého dňa. 

Prajem vám pohodové čítanie.
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PREDSTAVUJEME

Peter Dobrý 
generálny riaditeľ skupiny 
Veolia Energia Slovensko

PREDSTAVUJEME
novú členku vedenia  
energetickej divízie

Aké štúdium ste absolvovali a aké boli vaše profesionálne začiatky? 
Kedy ste začali pracovať v energetike?

Štúdium ekonomiky som v 90-tych rokoch vnímala ako ľahkú cestu 
do vyspelého sveta financií a ako možnosť okúsiť zahraničie. V rámci 
štúdia na Ekonomickej univerzite mi jediná prednáška od spoločnos-
ti PWC o tom, ako reštrukturalizovali skupinu podnikov a optimali-
zovali dane, zadefinovala moje prvé zamestnanie. Začínala som ako 
asistent audítora v spoločnosti EY a potom som prešla ku klientovi 
Slovak Telekom. „Veľké“ financie ma úprimne bavili, ale  príležitosti 
pracovať v zahraničí som nakoniec vždy odmietla a pôvodný zámer 
som tak nenaplnila.
V energetike som nováčik a Veolia je v tomto ohľade pre mňa nao-
zaj prvá skúsenosť. Financie sú našťastie univerzálnejšia profesia a 
verím, že s pomocou môjho skvelého tímu a kolegov prázdne miesta 
rýchlo zaplním.

Čo vás na vašej práci teší najviac?

Univerzálnosť. Peniaze sú jednotné informačné médium, ktoré po-
zná každý. Financie sú o niečo zložitejšie a je v nich kopa pravidiel a 
špecifických vedomostí. My finančníci si rozumieme. Nie každý však 
rozumie nám. Baví ma pomáhať porozumieť finančným informáci-
ám. Považujem ich za unikátny zdroj, z ktorého vieme veľa vyčítať a 
vďaka tomu sa a lepšie rozhodovať.  

Aké sú vaše koníčky a ako najradšej relaxujete?

Baví ma takmer všetko, čo sa do môjho života zmestí. Určite je to 
rodina a všetky aktivity s mojimi deťmi. Veľa chodíme do lesov, do 
prírody. Čas, ktorý mám len pre seba, vypĺňam behom a otužovaním. 
Je to niekedy taký malý útek do samoty, ktorý si veľmi vážim. 

Čo by ste na záver zapriali vašim kolegom?

V každej korporácii vládnu procesy, systémy, pravidlá, tabuľky. Pre-
to kolegom a nám všetkým prajem veľa ľudskosti a skutočnej tímo-
vej spolupráce založenej na porozumení, dôvere a zodpovednosti. 
V komplikovanom období home-office dvojnásobne.

Od 1. decembra 2020 došlo k personálnej zmene vo vedení skupiny Veolia 
Energia Slovensko. Novou finančno-administratívnou riaditeľkou sa stala 
pani Vladimíra Richterová. Na pozícii tak nahradila pána Daniela Melina, 
ktorý odišiel do dôchodku. Prinášame vám krátky rozhovor s ňou.
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CZTCZT

Energetická symbióza 
paroplynov a obnoviteľných 
zdrojov energie
Spotrebitelia očakávajú, že budú mať elektrickú energiu k dispozícii vtedy, keď ju práve potrebujú. 
Od svojich dodávateľov energií tiež požadujú, aby ich výroba bola šetrná k životnému prostrediu 
a prispievala k ochrane ovzdušia. Zvyšujúci sa podiel obnoviteľných zdrojov energie a bezpečnosť 
energetickej sústavy sú však prepojené nádoby. Plynové zariadenia s kombinovanou výrobou elektriny 
a tepla, poskytujúce služby flexibility, idú preto ruka v ruke s obnoviteľnými zdrojmi energie na ceste 
k postupnej dekarbonizácii. Najbližšie desaťročie budú nezastupiteľným partnerom prevádzkovateľov 
energetických sústav v krajinách EÚ.

Martina Olejníková, Veolia Energia Slovensko, a. s.
Martin Tricko, Veolia Energia Slovensko, a. s.

Vyrobiť dostatočné množstvo elektrickej 
energie a postupne nahrádzať fosílne palivá 
obnoviteľnými zdrojmi energie je len prvý 
krok k uhlíkovej neutralite. Tento prechod 
musí byť v prvom rade bezpečný z hľadiska 
funkčnosti celého energetického systému. 

Väčšina elektrickej energie nie je spotrebova-
ná v čase, keď je práve vyrobená, preto výrob-
covia a prevádzkovatelia distribučných sietí a 
prenosovej sústavy musia neprestajne spo-
lupracovať, aby spoľahlivo dodali elektrinu 
tam, kde je práve potrebná. Táto súhra si vy-
žaduje mimoriadne presné riadenie napätia 
a frekvencií v elektrickej sústave. Výrobné za-
riadenia na báze zemného plynu sú vysoko-
flexibilné a poskytujú nevyhnutné podporné 
služby na udržiavanie stability energetické-
ho systému. Ak je rovnováha sústavy výrazne 
narušená, systém môže zlyhať – hovoríme 
o tzv. blackoute.

ČO VLASTNE „BLACKOUT“ 
ZNAMENÁ? 
Ide o masívny výpadok dodávok elektriny 
v dôsledku silného poklesu frekvencií v elek-
trickej prenosovej sústave. Na stabilizáciu 
situácie a odvrátenie tohto nežiaduceho 
stavu musia elektrárne okamžite dodať viac 
energie. Takto flexibilne však vedia zareago-
vať a potrebné množstvo elektrickej energie 
v krátkom čase dokážu dodať len „tradičné 
zdroje“ na báze jadra, uhlia, biomasy a naj-
mä nízkoemisného zemného plynu vrátane 
vysoko účinných paroplynových cyklov. Po-
dobnú službu vedia poskytnúť aj batériové 
úložiská, ale za podstatne vyššie náklady. 

AKÉ MÔŽU BYŤ NÁSLEDKY 
BLACKOUTU? 
Ničivé. Sú totiž nočnou morou, a to nielen 
pre energetikov. Výpadkami v zásobovaní 
energiami je ohrozené fungovanie každej 
krajiny. Pokiaľ takýto výpadok trvá dlhšie, 
nastupuje chaos. Vzhľadom na zvyšujúci sa 
podiel elektrifikácie procesov v ekonomike 
je už po pár hodinách narušené fungovanie 
takmer v každom sektore. Prestane fungovať 
priemysel, výroba, elektrifikovaná doprava, 
internet, pevné aj mobilné siete, nasledujú 
výpadky dodávok vody, čerpacích staníc po-
honných hmôt... Národohospodárske výpad-
ky na úrovni štátu sa počítajú v desiatkach až 
stovkách miliónov eur denne. 

PRENOSOVÉ SÚSTAVY ZAISŤUJÚ 
STABILITU A BEZPEČNOSŤ
Za bezpečnosť a funkčnosť elektroenergetic-
kých sústav zodpovedajú prevádzkovatelia 
prenosových sústav v jednotlivých krajinách 
Európy, u nás Slovenská elektrizačná a preno-
sová sústava (SEPS). Vzhľadom na zvyšujúcu 
sa úroveň prepojenia týchto sústav musia  
ich prevádzkovatelia medzi sebou úzko spo-
lupracovať. Môže sa totiž stať, že napríklad 
náhly nárast produkcie elektrickej energie 
z vetra na severe Nemecka v určitom oka-
mihu ovplyvní a „rozkýva“ sústavu aj na Slo-
vensku. So zvyšujúcim sa podielom obnovi-
teľných zdrojov s nepredikovateľnou výrobou 
(slnečná, veterná energia) v palivovom mixe 
európskych krajín sa tlak na sústavy a riziko 
náhlych výkyvov frekvencií hroziacich black- 
outom zvyšuje.  

KOMBINOVANÁ VÝROBA 
ELEKTRINY A TEPLA AKO  
DÔLEŽITÝ STABILIZAČNÝ ZDROJ 

Prevádzkovatelia prenosových sústav preto veľ-
mi úzko spolupracujú s výrobcami elektrickej 
energie na množstve procesov, ktoré spoločne 
zabezpečia, aby bol systém funkčný, vyvážený 
a stabilný. Ide o tzv. podporné služby, no nie 
každá technológia výroby elektrickej energie 
ich vie poskytnúť. Najspoľahlivejšie sú zdroje 
vysoko účinnej kombinovanej výroby elektric-
kej energie a tepla na báze zemného plynu, 
medzi ktoré patria aj paroplynové cykly. Sloven-
sko sa môže pochváliť niekoľkými technologic-
ky veľmi modernými paroplynmi a dva z nich 
prevádzkuje práve skupina Veolia Energia na 
Slovensku.  Vzhľadom na postupné utlmovanie 
a zatváranie uhoľných elektrární sa plynové za-
riadenia dostávajú čoraz viac do popredia.   

Z NULY NA PLNÝ VÝKON  
UŽ ZA PÁR MINÚT
Udržiavať stabilitu a bezpečnosť energetickej 
sústavy a odvrátiť hrozbu blackoutu pomá-
hajú aj paroplynové zdroje, ktoré prevádzkujú 
spoločnosti v portfóliu skupiny Veolia. Tieto 
vysokoflexibilné zdroje kombinovanej výro-
by elektriny a tepla na báze nízkoemisného 
paliva zemného plynu sú nenahraditeľnou 
súčasťou slovenského energetického systé-
mu. V čase hroziaceho výpadku idú na plné 
obrátky, pričom nábeh z nuly na plný výkon 
dokážu zabezpečiť v priebehu niekoľkých mi-
nút a zároveň dokážu plynule regulovať vý-
kyvy vo verejnej sieti. Eliminujú riziko, že do-
mácnosti, priemysel, nemocnice, školy, škôlky 

náhle zostanú bez elektrickej energie. Okrem 
podporných služieb pre elektrizačnú sústavu 
dodávajú ekologické teplo domácnostiam a 
priemyselným klientom a svoje portfólio roz-
širujú aj o dodávku chladu, čo účinnosť využi-
tia primárneho paliva ešte zvyšuje. 

ZELENÉ ALTERNATÍVY
Napriek tomu, že zemný plyn má nesporné 
výhody z hľadiska nízkoemisnej výroby ener-
gií, z dlhodobého hľadiska bude nutné hľadať 
zaň „zelené“ alternatívy. Budúcnosť sa ukazuje 
v možnosti postupnej náhrady zemného plynu 
alternatívnymi palivami, ako sú vodík a biome-
tán. Tieto riešenia sú v procese vývoja a ich ko-
mercializácia si vyžaduje ešte veľké investície.

BIOMETÁN AKO VOĽBA  
ČÍSLO JEDEN
Výhodou biometánu je jeho absolútna kom-
patibilita so zemným plynom. Obe palivá sú 
energeticky, fyzikálne a chemicky rovnaké, čo 
je výhoda z hľadiska prevádzky existujúcich 
zariadení založených na zemnom plyne ako 
palive. V tomto prípade je náhrada paliva ab-
solútne bezproblémová a nevyžaduje si nijaké 
úpravy na existujúcich technológiách výroby 
energií. Navyše je možné zabezpečiť postupnú 
integráciu biometánu do celej verejnej distri-
bučnej siete zemného plynu jeho vtláčaním. 
Výskum, vývoj a komercializácia technológií 

na výrobu biometánu sa v poslednom období 
výrazne posúvajú do popredia a v perspektí-
ve niekoľkých rokov sa podiel biometánu voči 
zemnému plynu bude postupne zvyšovať. 

Poslaním  
 skupiny Veolia Energia 

je prinášať riešenia 
na ochranu životného 

prostredia a na efektívne 
využívanie prírodných 

zdrojov. Máme preto 
ambíciu projekty výroby 
a využitia alternatívnych 
palív rozvíjať a realizovať. 

Zvyšovať podiel 
obnoviteľných zdrojov 

a poskytovať služby 
flexibility pre energetickú 

sieť sú pre nás výzvou 
a zároveň záväzkom.

Biometán je spracovaný bioplyn, ktorý sa 
získava anaeróbnou fermentáciou biomasy, 
vedľajších materiálov zo živočíšnej výroby a 
biologicky rozložiteľných materiálov. Výroba 
biometánu spočíva v kvalitatívnej úprave 
bioplynu, pričom náročnosť tejto úpravy zá-
visí od obsahu CO2 a stopových prvkov, ktoré 
sa v bioplyne nachádzajú. Dočistenie bioply-
nu na kvalitu zemného plynu (približne 98 % 
CH4) predstavuje odstránenie vlhkosti, H2S, 
NH3 a CO2. Ostatné zložky sú minoritného 
charakteru a v zmesi so zemným plynom ne-
spôsobujú komplikácie.

Počas spaľovacieho procesu zemného plynu 
nevznikajú nijaké tuhé znečisťujúce látky, 
oxidy síry, chloridy ani iné nebezpečné pro-
dukty. Jediné emisie sú vo forme CO2 a mini-
málneho množstva oxidov dusíka. 
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AKTUÁLNE

V Leviciach vznikne 
najväčšie batériové 
úložisko na Slovensku
Pri paroplynovom cykle v Leviciach, ktorý je súčasťou skupiny Veolia Energia Slovensko, v tomto roku pribudne 
doteraz najväčšie batériové úložisko elektrickej energie na Slovensku. Výstavba sa uskutoční v priebehu tohto 
leta, s plánovaným spustením do prevádzky do konca roka.

Batériový systém bude založený na modernej 
Li-ion NMC technológii  a umožní poskytova-
nie až 5,5 MW výkonu s kapacitou úložiska 
až 2,91 MWh. Tento výkon bude v prípade 
potreby k dispozícii v extrémne krátkom čase 
už do 0,5 sekundy.
 
Paroplynový cyklus bude tak ako doteraz vy-
rábať elektrickú energiu a poskytovať svojim 
odberateľom vyrobený chlad a teplo. Batério-
vý systém len umožní flexibilnejšie využitie 
tohto zdroja a zabezpečenie pokračovania 
poskytovania podporných služieb na stabili-
záciu elektrickej siete na Slovensku. Úložisko 
bude spolupracovať s existujúcimi zdrojmi 
inštalovanými v elektrárni v Leviciach, kde 

bude vypomáhať pri krátkych a špičkových 
požiadavkách na zmenu ich prevádzkového 
výkonu.
 
Veolia Energia ako najväčší poskytovateľ pod-
porných služieb na slovenskom energetic-
kom trhu sa takto reálne pripravuje na nové 
pravidlá regulácie platné od 1. januára 2022, 
ktoré skrátia reakčný čas zdroja poskytujúce-
ho sekundárnu reguláciu z 15 minút na 7,5 
minúty. Vďaka tomuto technologickému rie-
šeniu bude pripravená na poskytovanie pod-
porných služieb podľa nových pravidiel.

Veolia Energia pripravuje aj ďalšie podobné 
projekty využitia batériových úložných sys-

témov, a to v rámci vlastných teplární pre 
podporné služby siete, v priemyselných are-
áloch s cieľom optimalizácie nákladov na pri-
pojenie, ako aj využitie batériových systémov 
v kombinácii s obnoviteľnými zdrojmi v ko-
tolniach a v menších prevádzkach.

Batériové úložiská elektrickej energie začí-
najú hrať vo svete čoraz väčšiu úlohu, najmä 
v súčinnosti s obnoviteľnými zdrojmi ener-
gie. Jedno z najväčších by v tomto roku malo 
vzniknúť v USA na Floride. Tento batériový 
systém by mal mať výkon 409 MW a kapaci-
tu 900 MWh. Ešte väčšie úložisko s výkonom 
1 200 MWh plánuje spoločnosť CEP Energy 
v Austrálii.

rametrov. Stará sa aj o prevádzku najmo-
dernejšieho kotla na biomasu, ktorý vyrába 
ekologické teplo pre plešivecké domácnosti.
Za Bratislavu sa zapojil pán Tibor Meszáros, 
ktorý pracuje ako majster tepelnotechnic-
kých zariadení v spoločnosti Veolia Energia 
Slovensko. Spolu so svojím tímom je zod-
povedný za efektívne riadenie prevádzky, za 
nastavenie výroby energetických médií v ko-
tolniach vyrábajúcich teplo a teplú vodu pre 
viac ako 40-tisíc domácností v bratislavských 
mestských častiach Petržalka, Dúbravka a 
Podunajské Biskupice.

Víťazom projektu sa stal kolega teplár J. Fen-
ger z CZT Berlín, ktorého príspevok získal naj-
viac lajkov. 

O víťazovi projektu rozhodla verejnosť, ktorá 
prostredníctvom lajkov na Facebooku vyjad-
rila svoje sympatie príspevkom, ktoré sa jej 
najviac páčia. Víťazná fotografia bude zve-
rejnená v osobitnom článku na európskej 
webovej stránke Euroheat & Power a víťaz 
získa vstupenku na európsky kongres o dô-
ležitosti centrálneho kúrenia na európskej a 
globálnej úrovni. 

Všetky príspevky si môžete pozrieť na stránke: 
www.facebook.com/groups/UpgradeDH

Naši kolegovia boli súčasťou projektu 
Spoznaj svojho teplára
Spoznaj svojho teplára, prípadne Spoznaj tých, ktorí ti zabezpečujú teplo, je názov projektu, ktorý podporila 
Európska únia. Iniciatíva prebiehala na sociálnych sieťach do konca februára a cieľom bolo priblížiť prácu 
teplárov na lokálnej úrovni a, samozrejme, spropagovať centrálne zásobovanie teplom.

CZT

Svoju každodennú prácu, či už na prevádzke, 
alebo priamo v kancelárii, predstavili kolego-
via z mnohých európskych miest prostred-
níctvom krátkeho príspevku na facebookovej 
stránke organizátora. Medzi prispievajúcimi 
nechýbalo ani Slovensko a za našu skupinu sa 
do projektu zapojili dvaja kolegovia Vojtech 
Lipták a Tibor Meszáros.

Za Plešivec sa zapojil pán Vojtech Lipták, 
ktorý pracuje ako strojník tepelnoenergetic-
kých zariadení v spoločnosti  Veolia Energia 
Východné Slovensko. Každý deň kontroluje 
a riadi prevádzku technologických zariadení 
tak, aby pre odberateľov zabezpečili výrobu 
tepla a teplej vody podľa stanovených pa-

Lucia Burianová,  
Veolia Energia Slovensko, a. s.

Lucia Burianová,  
Veolia Energia Slovensko, a. s.
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22. marec 
Svetový deň vody

Mottom tohtoročného Svetového dňa vody 
je výzva: VÁŽIŤ SI VODU. Má pripomenúť 
význam vody v rôznych oblastiach nášho 
života, jej skutočnú hodnotu, potrebu 
chrániť tento životne dôležitý zdroj.

Začiatkom februára 2021 predstavil prezident spoločnosti Veolia pán Antoine Frérot 
víťazov minuloročnej súťaže projektov IMPACT AWARDS (informácie o víťazných 
projektoch nájdete na intranete) a zároveň vyhlásil nový ročník tejto súťaže.

Aj v tejto náročnej dobe pretrvávajúcej pan-
démie si v mesiaci marec pripomíname vý-
znamný sviatok pre našu planétu Zem – Sve-
tový deň vody.  Zo všetkých strán v médiách 
sa dozvedáme o extrémnom znečisťovaní 
svetových morí, riek či jazier. Je to smutné 
svedectvo človeka, ktorý svojím nezodpoved-
ným prístupom ničí svoje životné prostredie. 
Dôležitými segmentami, ktoré významne 
prispievajú k ochrane životného prostredia 
a vodných zdrojov sú práve vodárenské spo-
ločnosti.  

Do súťaže prihlasujú svoje najlepšie inovatívne projekty všet-
ky krajiny, kde spoločnosť Veolia pôsobí a jednou z podmienok 
je, aby projekt pozitívne vplýval na všetky dimenzie rozvoja 
definované v programe IMPACT 2023.
Za Slovensko bol do súťaže prihlásený projekt s názvom Zníže-
nie uhlíkovej stopy v spoločnosti Veolia na Slovensku.

Božena Dická, PVPS, a. s.
Slavomíra Vogelová, StVPS, a. s.

Podtatranská vodárenská prevádzková spo-
ločnosť, a. s. nielen dodáva kvalitnú pitnú 
vodu svojim zákazníkom, ale predovšetkým 
sleduje vplyv svojich prevádzok na život-
né prostredie a obyvateľstvo. Vodovodnými 
sieťami dodáva vodu pre viac ako 300 tisíc 
obyvateľov šiestich okresov Poprad, Spišká 
Nová Ves, Kežmarok, Levoča, Gelnica a Sta-
rá Ľubovňa. Značná časť prevádzkovaného 
územia spadá do oblasti národných parkov a 
chránených krajinných oblastí, a preto je hos-
podárenie PVPS, a.s. a následná spolupráca 
s rôznymi inštitúciami o to náročnejšia.  
 

V zóne strednej a východnej Európy bolo prihlásených 29 
projektov, z ktorých výberová komisia vybrala nasledujúcich 
10 projektov ako finalistov v našej súťaži CEE Zone Impact 
Award. Tieto projekty (uvedené v tabuľke) postupujú do ce-
losvetového kola.

Aj keď sa zdá, že pitnej vody na Slovensku 
máme dostatok, musíme si ju vážiť a chrániť 
naše životné prostredie pred jej  znečiste-
ním. Pracovníci vodárenských spoločností aj 
v ťažkej dobe pandémie zabezpečujú plynulé 
zásobovanie obyvateľstva a odkanalizovanie 
odpadových vôd, za čo im patrí naša úcta a 
poďakovanie.

č. KRAJINA NÁZOV PROJEKTU

#1      Bulgaria OUR GOLDEN SLUDGE

#2      Czech Republic ENERGY PARTNER TO 34 EDUCATIONAL FACILITIES IN PRAGUE 13

#3      Czech Republic CYBER SMART VEOLIA FUTURE TOWER KLADNO

#4      Czech Republic BIOCNG TRANSFORMATION

#5      Hungary WOMEN ON BOARD - TOGETHER AND STRONGER

#6      Poland HEAT RECOVERY FROM SEWAGE / INNOVATIVE COGENERATION SYSTEM

#7      Poland ELECTROMOBILITY / AIR QUALITY IMPROVEMENT

#8      Poland GREEN POZNAŃ / COOPERATION WITH THE CITY

#9      Romania SMART METERING SYSTEM

#10      Ukraine SEPARATE COLLECTION, SORTING AND PROCESSING OF RECYCLABLES

AKTUÁLNEAKTUÁLNE
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Najnovšou akvizíciou  
skupiny Veolia Energia je  
kogeneračná  
elektráreň  
Cogen West  
v Bratislave

VEOLIA ENERGIA PRINESIE 
HLAVNÉMU MESTU 
ENVIRONMENTÁLNE RIEŠENIA 
V OBLASTI VÝROBY TEPLA
Cogen West je ekologický zdroj vysokoúčin-
nej výroby tepla a elektriny v kogenerač-
nom zariadení s inštalovaným výkonom 
17,4 MW, rozdeleným na výrobu tepla 
– 8,8 MWt – a elektriny – 8,6 MWe. Odbe-
rateľom vyrobeného tepla je spoločnosť 
Bratislavská teplárenská, a. s. (BAT), ktorá 
ním prostredníctvom CZT zásobuje mestské 
časti Dúbravka a Karlova Ves vrátane lokality 
Mlynská dolina. Touto akvizíciou sa skupina 
Veolia zároveň stáva jedným zo strategic-
kých  partnerov hlavného mesta v oblasti 
výroby a dodávky tepla. 

„Som rád, že sme touto transakciou potvrdili 
svoju vedúcu pozíciu ako strategického part-
nera veľkých miest a obcí na Slovensku. Táto 
transakcia nám umožní zvýšenie trhového 
podielu v segmente centrálneho zásobovania 
teplom. Akvizícia vysoko ekologického zdroja 
je zároveň napĺňaním našej vízie o trvalom 
znižovaní vplyvu výrobných procesov na život-
né prostredie. Veolia je celosvetový líder v po-
skytovaní environmentálnych riešení v oblasti 
odpadového, vodného a energetického hos-
podárstva. Týmito riešeniami sa významnou 
mierou podieľame na ekologickej transfor-
mácii vysoko urbanizovaných miest po celom 
svete. Skúsenosti a odborné riešenia Veolie 
chceme priniesť aj hlavnému mestu Sloven-
ska,“ dopĺňa Peter Dobrý, generálny riaditeľ 
skupiny Veolia Energia Slovensko. 

Akvizícia Cogen West predstavuje posilnenie 
strategického postavenia skupiny Veolia na 
trhu kombinovanej výroby elektriny a tepla 
na Slovensku, keďže v jej portfóliu sa nachá-
dzajú  aj paroplynové elektrárne (PPC) v Levi-
ciach a v Bratislave. 

Po akvizičnej časti projektu prebehne integ-
rácia novej spoločnosti do skupiny Veolia 
Energia Slovensko. Ako všetky nové akvizície, 
aj táto bude spadať pod riaditeľstvo pre ener-
getiku spoločnosti Veolia Energia Slovensko 
pod taktovkou pána Pavla Bera.

AKTUÁLNE

Vaša komunita, škola alebo nezisková organizácia potrebuje pomoc?
Vložte svoju energiu tam, kde je potrebná a prospešná.

 
PRIHLÁSTE SVOJ PROJEKT DO DOBROVOĽNÍCKEHO  PROGRAMU

ZAMESTNANECKÉ 
GRANTY VEOLIA 

A ZABOJUJTE O FINANČNÚ PODPORU NA JEHO REALIZÁCIU.

Pomôžte druhým,  
zlepšite svet okolo seba  
a Nadácia Veolia Slovensko  
Vás v tom podporí!

Kompletne vyplnené 
prihlášky posielajte  

do 30. 6. 2021 

Lucia Burianová, Veolia Energia Slovensko, a. s.

Veolia Energia úspešne 
ukončila obchodnú 
transakciu, ktorej výsledkom 
je získanie majoritného 
51 % akcionárskeho podielu 
v spoločnosti Prvá rozvojová 
spoločnosť, a. s., ktorá 
prevádzkuje kogeneračnú 
elektráreň v hlavnom meste 
Cogen West. Výsledkom 
obchodu je i získanie 100 % 
manažérskej kontroly nad 
firmou, ktorá dodáva teplo 
západnej časti Bratislavy.
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Prieskum  
spokojnosti PVPS, a. s.
Prieskum spokojnosti zákazníkov bol realizovaný externou spoločnosťou formou štandardizovaných 
telefonických rozhovorov na reprezentatívnej vzorke náhodne vybraných 500 odberateľov z celej oblasti 
v pôsobnosti PVPS v rozdelení: 300 obyvateľov rodinných domov, 150 právnických osôb vrátane živnostníkov 
a 50 obyvateľov bytových domov.

Manažérstvo 
kvality  
v PVPS, a. s.
Vo februári 2021 sa v spoločnosti 
PVPS, a. s., uskutočnilo stretnutie 
manažérov pre oblasť kvality, 
environmentálnej politiky, 
bezpečnosti a ochrany zdravia 
pri práci, ako aj energetického 
manažérstva. Na stretnutí sa 
vyhodnotilo plnenie úloh za 
príslušné obdobie roka 2020 
pre normy ISO 9001, ISO 14001, 
ISO 45 001 a ISO 50 001. 
Stretnutia prebiehali online 
formou. Z rokovaní vyplynuli 
nasledujúce úlohy:

 zhodnotenie aktuálnosti riadenej 
dokumentácie – zapracovať 
legislatívne zmeny 

 vypracovanie plánu interných 
auditov na rok 2021 

 vypracovanie integrovaných cieľov 
a dlhodobých environmentálnych 
cieľov na nasledujúce obdobie 

 vyhodnotenie integrovaných 
cieľov za rok 2020 

 vyhodnotenie základných 
parametrov procesov za rok 2020 

 aktualizácia registrov právnych predpisov 

 aktualizácia riadenej dokumentácie 
po certifikačnom audite  

 príprava podkladov k Správe 
o preskúmaní manažmentom 

 aktualizácia kompozície procesov 
pre IMS – vypracovanie plánu 
interných auditov na rok 2021 

 vyhodnotenie energetických 
cieľov za rok 2020 

 vypracovanie energetických cieľov 
a programov na rok 2021 

 preskúmanie potreby revízií 
riadených dokumentov

Ing. Rastislav Budzák, PVPS, a. s.

Ing. Richard Friga, PVPS, a. s.

AKTUÁLNE

Zrealizovaním výskumu bola zistená celková 
spokojnosť zákazníkov so službami spoloč-
nosti. Dotazník tvorilo pätnásť otázok a bol 
rozdelený na dve časti. Prvých sedem otázok 
sa týkalo priamo vyjadrenia spokojnosti na 
stupnici piatich úrovní (veľmi spokojný, skôr 
spokojný, skôr nespokojný, úplne nespokojný, 
neviem posúdiť). Zvyšných osem otázok zis-
ťovalo preferencie odberateľov.

Prieskum pomáha spoločnosti pri zlepšova-
ní jej vnímania a usmerňuje, v čom je nutné 
sa zlepšiť a o aké služby majú naši zákazníci 
najväčší záujem. Priemerná celková spokoj-
nosť so službami PVPS bola na úrovni 83,8 % 
a nespokojnosť bola na úrovni 8,7 %. Zvyš-
ných 7,5 % respondentov sa k otázkam nevy-
jadrilo. Zákazníci vnímajú spoločnosť výraz-
ne pozitívne. 

Mierny pokles spokojnosti oproti minulému 
roku mohol byť ovplyvnený prebiehajúcou 
pandemickou situáciou a s tým súvisiacimi 
zhoršenými životnými podmienkami mno-
hých podnikateľských subjektov a fyzických 
osôb. Našou dlhodobou koncepciou aj naďa-
lej zostáva nepoľaviť vo vysoko nastavených 
cieľoch a zamerať sa na oblasti, kde bola za-
znamenaná nižšia spokojnosť.

JEDNOTLIVÉ VÝSLEDKY 
PRIESKUMU:

INFORMÁCIE ZÍSKANÉ Z PRIESKUMU 
SPOKOJNOSTI ZÁKAZNÍKOV SÚ PRE NAŠU 
SPOLOČNOSŤ VEĽMI CENNÉ. VÝSLEDKY SA 
DÔKLADNE ANALYZUJÚ A VENUJE SA IM 
DOSTATOČNÁ POZORNOSŤ. SPOKOJNÍ ZÁKAZNÍCI 
SÚ PRE NÁS JEDNA Z NAJVYŠŠÍCH PRIORÍT.
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AKTUÁLNE

89,60 % SPOKOJNOSŤ S ÚROVŇOU  
POSKYTOVANÝCH SLUŽIEB

96,60 % SPOKOJNOSŤ S KVALITOU  
PITNEJ VODY

91,40 % SPOKOJNOSŤ S DODÁVKOU  
VODY A S ODKANALIZOVANÍM

38,80 % SPOKOJNOSŤ  
S RÝCHLOSŤOU OPRAVY

91,80 % SPOKOJNOSŤ S PONÚKANÝMI  
SPÔSOBMI PLATIEB

89,40 % SPOKOJNOSŤ S PROFESIONALITOU 
ZAMESTNANCOV PVPS, a. s.

89,00 % SPOKOJNOSŤ S KVALITOU  
POSKYTOVANÝCH INFORMÁCIÍ
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Výstava v Bratislave: 
Svetový deň mokradí
Výstava prezentovala mokrade z oblasti Zá-
horia a Podunajska a mohli ste si ju pozrieť 
na Vajanského nábreží v Bratislave počas 
celého februára. Fotografie okoloidúcim pri-
blížili jedinečnú atmosféru týchto vzácnych 

prírodných miest, ktorú má bežný človek len 
málokedy možnosť zažiť na vlastnej koži. 
Na výstave ste mohli objaviť aj niektoré me-
nej známe druhy, napríklad náš jediný pô-
vodný druh korytnačky – korytnačku močiar-

nu, ktorá je dnes na pokraji vyhynutia. 
V apríli bude výstava inštalovaná v Lučenci 
v rámci Dňa Zeme. 

Srdečne vás pozývame.

Program Požičaná planéta, ktorý v duchu 
myšlienky: “Našu planétu sme nezdedili od 
našich otcov, požičali sme si ju od našich 
detí“, nadväzuje na proces informatizácie 
škôl, využíva zrozumiteľné, pútavé  prostried-
ky  /filmy, pracovné listy, besedy/ a objasňuje 
hlavné témy udržateľného rozvoja a ochrany 
životného prostredia.
Základ programu „Požičaná planéta“ tvoria  
témy udržateľného rozvoja, ktoré sú rozdele-
né do piatich tematických častí: Odcudzenie, 
Konzum, Biodiverzita, Zmena klímy a Budúc-
nosť je v našich rukách.

V rámci spolupráce poskytla spoločnosť Ve-
olia možnosť využiť filmy z programu na 
vzdelávanie pre stredné školy Košického sa-
mosprávneho kraja. Odozva bola veľmi pozi-
tívna a našu ponuku využilo  21 škôl.  Vybrali 
sme z ich poďakovaní:

Obchodná akadémia Rožňava:
Film sme využili v rámci vyučovania predme-
tu hospodárska geografia.  Film bol poučný 

Sme radi, že sme sa mohli stať partnerom výstavy, ktorú k tohtoročnému  
Svetovému dňu mokradí pripravilo Bratislavské regionálne ochranárske združenie. 

Je pre nás veľkou cťou, že Slovenská komisia Organizácie spojených 
národov pre výchovu a vzdelávanie, vedu a kultúru UNESCO, prevzala 
záštitu nad vzdelávacím programom Požičaná planéta, ktorého 
generálnym  partnerom je už druhý rok  spoločnosť Veolia.

Podniková kolektívna  
zmluva PVPS, a. s.  
na rok 2021

Vedenie Podtatranskej vodárenskej prevádz-
kovej spoločnosti a. s., v Poprade  a Združenie 
závodných výborov ZO OZ DLV pri PVPS, a.s. 
Poprad dospeli k dohode po dvoch kolách ro-
kovaní. Podniková kolektívna zmluva je uza-
tvorená na dobu od 1. 3. 2021 do 28. 2. 2022.
Podpísaná kolektívna zmluva zachováva 

platné sociálne benefity napr. dĺžku pracov-
ného času, dodatkovú dovolenku, odstupné, 
výšku príspevku na doplnkové dôchodkové 
sporenie, prídel do sociálneho fondu a rast 
priemerného zárobku zamestnancov.

Kolektívne vyjednávanie Podnikovej kolektívnej zmluvy na rok 2021  
sa začalo v mesiaci január.

Monika Kurillová PVPS, a. s.

Požičaná planéta
pod záštitou  
UNESCO Slavomira Vogelová, StVPS, a. s.

 Zdroj: www.pozicanaplaneta.sk

EKO PROJEKTY VEOLIA

a žiakom sa páčil. Určite by sme uvítali mož-
nosť sprístupnenia ďalších filmov z projektu 
pozicanaplaneta.sk, prípadne pracovných 
listov.

SOŠ obchodu a služieb Sobrance:
Sme veľmi vďační za každý materiál týkajúci 
sa ENV a samozrejme uvítame aj sprístupne-
nie ďalších filmov a pracovných listov. Využili 
by sme ich v apríli - Deň Zeme a ďalších ak-
ciách i hodinách biológie, ekológie, občian-
skej náuky, etiky a aj pri výučbe odborných 
predmetov (v prípade prezenčného vyučova-
nia). Naši žiaci obľubujú a aj sa zapájajú do 
takýchto akcií.
 

UKÁŽKA Z PRIPRAVOVANEJ KNIHY 
POŽIČANÁ PLANÉTA II: 

Pobrežie False Bay je porastené kelpami, 
mohutnými morskými riasami, ktoré majú 
hrubú stonku, ukončenú akousi nohou, ktorá 
celú rastlinu kotví na morskom dne. Po ce-

lej výške vyrastajú zo stonky mohutné dlhé 
listy. Kelpy tak vytvárajú husté, podmorské 
lesy. Vrcholným predátorom týchto lesov je 
práve žralok sedemžiabrový. Dorastá do dĺž-
ky takmer tri metre a živí sa hlavne inými 
žralokmi, tuleňmi a rybami. Podľa vedcov 
dokážu tieto žraloky loviť vo svorkách. Práve 
pred vrcholcami kelpov, ktoré sa v šírke asi 
sto metrov od pobrežia vznášajú vo vlnách 
na hladine, postojí náš gumák. Vlny búšia do 
skál na pobreží a kým si v morskom príboji 
obliekame výstroj, Jean-Pierre vedie brífing.
„Našim cieľom sú Cow sharks, žraloky, ktoré 
pomaly plávajú pomedzi kelpy. Nie sú agre-
sívne, ale aj napriek tomu sa vyhýbajte pria-
memu kontaktu. Vytvoríme rojnicu a bude-
me plávať v línii. Ak sa rozdelíme, postupujte 
po dvojiciach a zbytočne sa nepribližujte 
k pobrežiu.“ Ktosi sa pýta, či tu žije aj veľký 
biely žralok a Jean-Pierre s úsmevom odpove-
dá: „Áno, ale veľký biely do kelpov nevpláva. 
Ak ukončíte ponor, vyplávajte vo dvojiciach 
na okraji porastu a zbytočne sa nezdržujte 
na hladine.“

AKTUÁLNE

14 15



VOĽNÝ ČAS

Na Kráľovej holi  
stojí strom zelený

Vďaka tejto slovenskej ľudovej pesničke  
Kráľovu hoľu poznajú ľudia nielen na 
Horehroní, ale aj na celom Slovensku 

a my vám prezradíme, či sa na nej ten 
zelený strom aj nachádza.

KDE JU NÁJDEME?
Kráľova hoľa je najvyšší vrch východnej čas-
ti tzv. Kráľovohoľských Tatier (1946 m n. m.). 
Patrí k celoročne najnavštevovanejším vr-
chom Nízkych Tatier, možno aj preto, lebo ak 
je dobrá viditeľnosť, poskytuje jedinečný vý-
hľad na Slovenský raj, Slanské, Zemplínske a 
Chočské vrchy a nádherné Západné aj Vysoké 
Tatry. V okolí Kráľovky pramenia významné 
slovenské rieky Čierny Váh, Hron, Hnilec a 
Hornád. Aj preto dostala pomenovanie mat-
ka štyroch riek. 
Často býva nástupným alebo ukončujúcim 
bodom hrebeňovky Nízkych Tatier. Vrcho-
lom Kráľovej hole vedie i trasa Cesty hrdinov 
SNP. Na jej vrchole je od roku 1959 televízny 
a rozhlasový vysielač Kráľova hoľa, v ktorého 
priestoroch je otvorené aj malé núdzové úto-
čisko pre turistov.
 
TURISTIKA NA KRÁĽOVKU
Ak sa sem chystáte po prvý raz, odporúčame 
vybrať si výstup z dediny Telgárt alebo zo 
Šumiaca. Obe tieto trasy sú dobre značené, 
chodník je dostatočne výrazný, rovnako nie je 
problém dopraviť sa do týchto obcí. Dá sa to 
klasicky autom, autobusom, prípadne v kom-
binácii vlaku a autobusu. 

Či už z dediny Telgárt, alebo Šumiac, čaká nás 
5,9-kilometrová prechádzka s tisíckou vyšlia-
paných metrov. A rovnakou trasou treba zísť 
k východiskovému bodu. Trasa patrí medzi 
stredne náročné a na jej zdolanie je potrebná 
istá dávka kondície.
My sme sa na Kráľovu hoľu vybrali z obce 
Šumiac po trase Šumiac – Skalička – Predné 
sedlo – Kráľova hoľa (čas výstupu 3.30, prevý-
šenie 1 045 m) – modrá značka.
Vybrať sa na Kráľovu hoľu zo Šumiaca je tu-
risticky azda najatraktívnejší a najpohodlnej-
ší variant. Ide tiež o najpriamejšiu trasu na 
vrchol, bez väčších okľúk, navyše s potenciál-
nym príjemným zastavením v Horskej chate 
pod Kráľovou hoľou na polceste, čo isto dob-
re padne najmä rodinám s deťmi. Trasa je 
dobre značená, prehľadná, doplnená mnohý-
mi zaujímavosťami ako kalvária, fotogenicky 
zoskupené skaly a krásne výhľady.
Vrchol Kráľovej hole je rozľahlý, dominuje ši-
rokému okoliu. Charakterizuje ho aj takmer 
nikdy neutíchajúci vietor, takže lavičky ale-
bo vybudované prístrešky tu budete hľadať 
márne. 
Na najvyššom bode Kráľovej hole je osadený 
kamenný pomník, vedľa ktorého bolo vybu-
dovaných niekoľko informačných panelov 
s informáciami o obci Šumiac, o Horehroní 

či o Nízkych Tatrách. Nájdeme tu i prehľadnú 
panoramatickú fotografiu s opismi vrcholov, 
ktoré pokrývajú južné a severné pohľady či už 
smerom na Muránsku planinu, alebo na Vy-
soké Tatry s priľahlými pohoriami.

KRÁĽOVA HOĽA CEZ ZIMU
Vrchol priťahuje turistov celoročne. V zime 
sa výborne hodí na začiatočnícky skialpiniz-
mus. Predovšetkým je potrebné mať na pa-
mäti, že i na tomto, na prvý pohľad celkom 
oblom kopci môže vzniknúť lavínové nebez-
pečenstvo. Špecifickým nebezpečenstvom 
počas zimy je i hustá hmla, ktorá sa tu môže 
vyskytnúť. Rovnako odporúčame myslieť na 
krutý vietor, ktorý tu panuje takmer nonstop. 
Riadny zimný výstroj je teda samozrejmos-
ťou. V zime sú i najkratšie varianty výstupu 
na Kráľovu hoľu poriadnou kondičnou pre-
vierkou. Sneh na turistickej značke je zvyčaj-
ne udupaný množstvom turistov a zmrznutý. 
Hodí sa mať so sebou aspoň protišmykové 
návleky s hrotmi. 
 
CEZ LETO NA BICYKLI
Pre horských cyklistov uvádzame i populárnu 
možnosť vyšliapať si na vrchol Kráľovej hole 
zo Šumiaca po cykloceste. Je to v podstate 

VOĽNÝ ČAS

jediná oficiálna možnosť, odkiaľ môžete na 
Kráľovu hoľu vyraziť. Trasa je vhodná pre hor-
ské bicykle aj pre čoraz populárnejšie elektro-
bicykle, ktoré tu aj požičiavajú. V takom prí-
pade však nezabudnite, že vás čaká približne 
tisíc metrov prevýšenia, a preto budete mu-
sieť šetriť batériou. Majte na pamäti, že ces-
tou k vrcholu elektrobicykle nie je kde dobiť. 
Nie je to možné ani na Chate pod Kráľovou 
hoľou, ktorá sa nachádza popri cykloceste.
 
FUN FACT
Ak by ste hľadali slávny a dosiaľ nevidený 
strom zelený, tak ho pár recesistov zasadilo 
pri severnom ukotvení lán stožiara. Má tam 
aj tabuľku. Stačí ho teda len nájsť 🙂.

TIP NA  
VÝLET

Autor článku a fotografií: Katarína Fúrová, Veolia Energia Slovensko, a.s.
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Darujme 2%  
z našich daní

PODPORME SPOLOČNE VZDELÁVANIE,  
OCHRANU ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA  

AJ ŠPORT VO VAŠOM REGIÓNE

Darujme 2%  
z našich daní
Nadácii Veolia  

Slovensko

VOĽNÝ ČAS

ČLOVEČINA
V ďalších riadkoch sme rýchlo vyspovedali Ing. Janu Lehotskú, vedúcu odboru ľudských zdrojov 
v Stredoslovenskej vodárenskej prevádzkovej spoločnosti, a.s. Janka pracuje v StVPS, a.s. od 
roku 2016. Začínala na pracovnej pozícii na oddelení účtovníctva ako referent vyšlej fakturácie, 
po dvoch rokoch prešla ako referent na odbor ľudských zdrojov a od roku 2020 je na pozícii 
vedúcej OĽZ. Riadi kolektív 14 zamestancov vrátane referátu BOZP a OPP a medzi jej hlavné 
činnosti patrí  riadenie a metodické usmerňovanie podriadených pracovníkov v oblasti náboru, 
školení, miezd a odmeňovania zamestnancov, systému vzdelávania a v oblasti bezpečnosti a 
ochrany zdravia pri práci.

Obľúbené miesto na Slovensku?  
Orava

Obľúbená športová aktivita?  
Plávanie

Ako a kde si najlepšie oddýchnete?  
Kdekoľvek v spoločnosti rodiny alebo blíz-
kych priateľov

Čo vás v poslednom čase najviac potešilo? 
Zariadenie vlastného bývania

Aké jedlo pripravíte návšteve?  
Hlavne niečo rýchle, známi milujú moje 
„pomazánky“

Aké jedlo máte najradšej?  
Asi nemám obľúbené jedlo, mám však rada 
poctivé domáce jedlá, napr. buchty na pare, 
halušky a langoše, nepohrdnem však ani 
kvalitným steakom :)

Čo si myslíte, že sa vám v živote najviac 
podarilo?  
Doteraz to bol hlavne postup v kariérnom ži-
vote, ale už pracujem aj na tom súkromnom

Čo neznášate?  
Faloš, závisť a ľudskú hlúposť

Čo si najviac ceníte na ľuďoch?  
Dobrosrdečnosť, úprimnosť a pracovitosť

Ďakujem za rozhovor.

Ďakujeme a chválime

Touto cestou sa chceme poďakovať nášmu 
kolegovi Jakubovi Galíkovi, ktorý vo 

vodárenstve odpracoval viac ako 37 rokov.  
Dňa 1. novembra 1983 nastúpil do vtedajších 
Východoslovenských vodární a kanalizácií, š. p., 
ako vedúci strediska Kanál v Starej Ľubovni. 
Od 1. októbra 2003 až do odchodu do starob-
ného dôchodku pracoval ako vedúci stredis-
ka výroby a distribúcie vody v Starej Ľubovni.  
Ďakujeme mu za vynaloženú prácu, ktorú vy-
konával v prospech spoločnosti a do ďalších 
rokov mu prajeme veľa zdravia a úspechov.

 Božena Dická, PVPS, a. s.

V mene vedenia Stredoslovenskej vodá-
renskej prevádzkovej spoločnosti, a. s. 

sa chceme poďakovať za odvedenú prácu a 
lojalitu všetkým našim zamestnancom, ktorí 
odpracovali minimálne 30 rokov v našich „vo-
dárňach“ a teraz odchádzajú do zaslúženého 
dôchodku.
Všetkým, ktorí nedávno odišli alebo ešte len 
budú odchádzať do dôchodku v najbližšom 
období, prajeme najmä zaslúžený oddych a 
aby si svoje voľné chvíle užili v pevnom zdraví a 
v kruhu svojich najbližších.

Prostredníctvom našej rubriky Ďakujeme a chválime môžete verejne 
pochváliť kolegov, ktorí vám pomohli pri náročnom projekte a zodpovedne 
zvládli svoje úlohy. Neváhajte a napíšte nám vaše poďakovania na e-mail: 
komunikacia@veoliaenergia.sk

Tibor Alberty
Pracoval na pozícii riadič pracovných strojov 
na Prevádzke vodovodov Brezno. Do vodární 
nastúpil 1. 7. 1978 a odrobil u nás 43 rokov.
Karol Blahút
Pracoval na pozícii strojník vodárenských za-
riadení na Prevádzke kanalizácii a ČOV Brezno.  
Do vodární nastúpil 1. 9. 1984 a odrobil u nás 
37 rokov.
Ján Gajdoš
Pracoval na pozícii strojník vodárenských 
zariadení na Úpravni vody Turček. Do vodární 
nastúpil 1. 2. 1983 a odrobil u nás 38 rokov.

 Kolektív StVPS, a. s.

18



Stolný tenis  
je hra pre všetkých

VOĽNÝ ČAS

Ako dlho pracujete pre našu spoločnosť a na 
akých pozíciách ste pracovali/pracujete?

Pre našu spoločnosť pracujem už 25 rokov 
ako mechanik meracích a riadiacich systé-
mov, začal som 1. februára v roku 1996.

Zhrnuli by ste svoje doterajšie úspechy 
v stolnom tenise?

V roku 2020 som po ôsmy raz obhájil titul 
majstra kraja v jednotlivcoch. Taktiež som 
sedemnásobný majster Banskobystrického 
kraja vo štvorhre. V roku 2009 som sa stal ví-
ťazom 1. ligy mužov s mužstvom STK Banská 
Štiavnica.

Ako ste sa dostali k stolnému tenisu?

Moja mama hrávala stolný tenis súťažne, 
otec bol futbalista. Do 15 rokov som hrával 
futbal za Žiar nad Hronom. Po problémoch 
s kolenami som skončil. Ako 15-ročný som 
bol v tábore v Nemecku a tam bol turnaj 
v stolnom tenise. Podarilo sa mi ho vyhrať a 
potom som sa prihlásil do stolnotenisového 
klubu v Žiari. Moja stolnotenisová kariéra sa 
začala pod vedením trénera Jozefa Barniaka. 
V klube som dodnes, už 32 rokov. Stolný tenis 
je pre mňa nielen šport, ale i zábava, stretnu-
tie s priateľmi, radosť a relaxácia po práci.

Čo je podmienkou úspechu v tomto športe?

Keďže stolný tenis je najrýchlejší a najtech-
nickejší šport, dôležitá je vytrvalosť, preto 
treba často a veľa trénovať, dôležitá je schop-
nosť predvídať a správne reagovať na pod-
nety. Ďalšou podmienkou je sila, rýchlosť a 
koordinácia celého tela. 

Aké máte športové plány do budúcnosti? 
A tie nešportové?

V súčasnosti som hráčom Krupiny, kde hráme 
2. ligu a chceme postúpiť do 1. ligy, no v tejto 
situácii nemôžeme hrať ani trénovať. Popri-
tom som trénerom mládeže v Žiari nad Hro-
nom. V našom klube máme 20 detí, ktorým 
sa venujeme spolu s kolegom z klubu. Svoje 
napredovanie vidím práve v tejto trénerskej 
činnosti. Mojím dlhodobým športovým plá-
nom je vychovávať a viesť deti k športu, či už 
na rekreačnej, alebo na súťažnej úrovni.
A moje nešportové plány? S manželkou a 
s dvoma deťmi bývam v rodinnom dome, kde 
je stále čo robiť. Som taký domáci kutil, rád 
prerábam a vyrábam, zdokonaľujem naše bý-
vanie.  Vo voľnom čase sa venujem cyklistike 
a bežkovaniu. S rodinou najradšej trávim do-
volenku v Chorvátsku.
Dcéra končí základnú školu, budem rád, keď 
ju prijmú na strednú školu, ktorú si vyberie 
a bude ju baviť. Syn je vysokoškolák, študuje 
informatiku, je to veľmi náročná škola. Sna-
žím sa vytvoriť deťom podmienky tak, aby sa 
vždy rady vracali domov.

Vieme, že vaša dcéra pokračuje vo vašich 
šľapajách a tiež je v stolnom tenise veľmi 
úspešnou hráčkou. Odmalička chcela hrať 
stolný tenis alebo ste to boli skôr vy, kto z nej 
chcel úspešnú športovkyňu?

Dcéra vždy rada behala, skákala, pohyb jej 
problém nikdy nerobil. Ako sedemročná 
spolu so svojím bratom skúšala hrať futbal 
za našu obec Lutila. Nemala problém držať 
krok s chlapcami. Chodila aj na atletiku, ale 
raz som ju zobral do telocvične na tréning 
stolného tenisu a ten jej učaroval. Odvtedy 
trénuje pravidelne, ale má aj iné záľuby: rada 
behá, cvičí, stretáva sa s kamarátkami, počú-
va hudbu, rada varí a nakupuje. 

Ako sa jej darí? Čo by ste nám o nej prezradili?

V tejto dobe je to ťažké. Tréningy pre náš  
stolnotenisový klub robíme online, pričom 
aj ona sa zapája. Počas prvej vlny pandémie 
sme si kúpili pingpongový stôl, aby mohla 
trénovať a udržiavať sa vo forme. Linda je 
teraz v slovenskej reprezentácii kadetiek a 
v slovenskom rebríčku je na krásnom dru-
hom mieste zo 121 dievčat z celej republiky. 
Je to veľký úspech pre celý náš región, kde sa 
stolný tenis aj vďaka jej úspechom dostal do 
povedomia mládeže.
Tieto výsledky však neprišli len tak. Sú za tým 
hodiny tréningov a súťažných turnajov, kto-
ré sa konali každý víkend. Veľká časť z nich 
na Slovensku, ale na konte má aj niekoľko 
medzinárodných turnajov v zahraničí. Tu sa 
môže porovnávať s dievčatami z celého sve-

Možno ich poznáte ako kolegov, ale viete o nich niečo viac mimo 
ich pracovného života? Dovoľte nám predstaviť nášho kolegu, 
ktorý má zaujímavé hobby.

VOĽNÝ ČAS

SPOZNAJME 
SA LEPŠIE

Ak máte aj vy svoje zaujímavé a netradičné hobby, neváhajte sa nám ozvať  
e-mailom na komunikacia@veoliaenergia.sk a radi s vami urobíme rozhovor.

Ľubomír Majerčík
mechanik meracích a riadiacich systémov 

Veolia Utilities Žiar nad Hronom, s. r. o.

Katarína Fúrová,  
Veolia Energia Slovensko, a.s.

tiť. Niekomu to trvá dlhšie, niekomu to ide 
hneď, ale vždy je dôležitá trpezlivosť. Veľkou 
výhodou je, keď má niekto talent, ale nieke-
dy ani to nestačí. Veľa talentovaných hráčov 
to nedotiahlo ďaleko, pretože neboli poctiví 
v tréningu. Na druhej strane hráči, ktorí na 
sebe trvalo pracovali, ukázali, že aj s menším 
talentom sa v tomto športe dá presadiť a do-
sahovať vynikajúce výsledky.

Aký je váš najväčší športový zážitok?

Určite ich bolo už veľa, ale asi najväčší záži-
tok bol, keď sme s dcérou v roku 2019 hrali na 
Majstrovstvách kraja štvorhru a po úžasnom 
výkone mojej dcéry sme medzi mužmi vyhra-
li 1. miesto. Bol to najväčší zážitok, vždy som 
po takom niečom túžil.

Ďakujeme za rozhovor.

ta. Získava takto aj mnoho nových kamará-
tok, s ktorými sú v kontakte a stretávajú sa. 
Veľmi dôležitá je pri tomto športe aj regene-
rácia a oddych, aby mladé dievča pri takom 
tréningovom nasadení bolo schopné podá-
vať také vynikajúce výsledky.
Keďže som trénerom aj otcom v jednej oso-
be, veľmi dôležitý je náš vzťah. Veľa ľudí sa 
čuduje, ako nám to funguje, a veru, nie je to 
jednoduché. Vraví sa, že tréner otec je tá naj-
horšia kombinácia. Aj ja som sa musel naučiť 
skryť nervozitu otca a použiť pokoj a rozvahu 
trénera, dá to zabrať.
Stolný tenis je krásny šport. Dá sa pri ňom za-
baviť a odreagovať od zhonu okolo nás, ale aj 
dobre a zdravo sa unaviť. Na tomto športe je 
krásne, že vždy prináša nové a nové situácie, 
ktoré treba podľa svojich schopností riešiť, 
rýchlo vyhodnotiť a adekvátne na ne zarea-
govať.

Čo by ste poradili začínajúcim hráčom 
stolného tenisu?

Stolný tenis je hra pre všetkých, pre všetky 
vekové kategórie. Ide najmä o zábavu, treba 
si užívať každý „dotyk“ s loptičkou. Stolný te-
nis nemá obmedzenia vo vymýšľaní úderov, 
rotácií a štýlov hry. Každý hráč má vlastnú 
fantáziu, ktorú môže plnohodnotne využiť. 
Nie vždy sa darí, ako každý šport prináša veľa 
prekážok. Netreba sa dať odradiť a znechu-
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Nadácia Veolia Slovensko pomáha už 15 rokov
Je to neuveriteľné, ako rýchlo plynie čas. Len nedávno sme z nadácie podporili prvé projekty a tento rok si 
pripomenieme už jej 15. narodeniny. Počas tohto obdobia sa nám prostredníctvom nadácie v rámci celého 
Slovenska podarilo zrealizovať takmer 400 projektov v sume viac ako 744-tisíc eur. Spoločne sme tak podporili 
veľa organizácií, klubov, miest a projektov, ktoré by bez našej pomoci nevznikli.

Podpora projektov pre mestskú 
časť Dúbravka, Bratislava

„Spolupráca mestskej časti Bratislava-Dú-
bravka a Nadácie Veolia Slovensko fungu-
je už niekoľko rokov. Od môjho nástupu do 
funkcie starostu nadácia stojí pri viacerých 
projektoch v Dúbravke, a čo ma teší, vždy 
ide o projekty s pridanou hodnotou. Spo-
meniem napríklad Motýliu lúku za obchod-
ným domom Saratov, Zelenú učebňu v átriu 
Základnej školy Sokolíkova, podporu kultúry 
v mestskej časti na viacerých podujatiach, 
napríklad na obľúbenom Dni detí, či zaujíma-
vé spoznávanie kotolne a jej činnosti na Dni 
otvorených dverí v rámci Dúbravských hodov.
Verím preto, že podpora nadácie a vzájomná 
spolupráca sa nekončia, ale, naopak, budú 
pokračovať, rozvíjať sa.“

Martin Zaťovič,  
starosta mestskej časti Bratislava-Dúbravka

Deň krivých zrkadiel, Združenie 
na pomoc ľuďom s mentálnym 
postihnutím v SR, Bratislava

„Deň krivých zrkadiel, venovaný ľuďom 
s mentálnym postihnutím, organizuje Zdru-
ženie na pomoc ľuďom s mentálnym postih-
nutím v SR viac ako 15 rokov, od roku 2010 
aj s finančnou podporou Nadácie Veolia 
Slovensko.  Zo srdca ďakujeme za tých, ktorí 
sa vo svojom živote stretávajú s diskriminá-
ciou a s predsudkami iných ľudí. Práve počas 
Dňa krivých zrkadiel má verejnosť možnosť 
presvedčiť sa o tom, akí v skutočnosti sú a čo 
dokážu. Sú iní, ale nie horší – tak znie mot-
to Dňa krivých zrkadiel. Ďakujeme za všetko, 
Nadácia Veolia Slovensko! 
Srdečne gratulujeme k 15. výročiu a do ďal-
ších rokov prajeme, aby ste boli úspešnou 
nadáciou, ktorá bude naďalej podporovať 
zmysluplné projekty v oblasti kultúry, športu, 
ekológie a pod. Aby sme aj vďaka vám mohli 
žiť šťastnejší a kvalitnejší život.“

PhDr. Iveta Mišová,  
riaditeľka ZPMP v SR

Úsmev ako dar,  
Bratislava

„Situácia rodín, ktoré sú dnes ohrozené dô-
sledkami pandémie, je veľmi vážna. Chu-
dobné rodiny sa stávajú ešte chudobnejší-
mi, z dôvodu straty príjmu im hrozí strata 
bývania a rozpad rodiny. Rok 2020 sa stal 
rokom solidarity a naozaj sme to pocítili aj 
my na Úsmeve. Ani našim podporovateľom 
neostala táto situácia ľahostajná. Aj napriek 
tomu, že mnohí z nich neboli v takej kondícii 
ako pred pandémiou, darovali nám nemalé 
finančné prostriedky, ale aj potraviny, lieky, 
drogériu, hygienické potreby, rúška, počíta-
če a notebooky. Vďaka ich pomoci môžeme 
sprevádzať rodiny na lekárske ošetrenie, deti 
sa môžu dištančne vzdelávať, naši odborní 
pracovníci im poskytujú potrebné poraden-
stvo a psychologickú pomoc. Vďaka tejto 
komplexnej pomoci sme v roku 2020 zachrá-
nili 837 rodín, v ktorých je 1 505 detí, a  tak 
sme zabezpečili, aby rodiny zostali spolu.    
Úsmev ako dar si mimoriadne váži dlhoroč-
né systémové partnerstvá. Jedným z nich je 
aj partnerstvo s Nadáciou Veolia Slovensko. 
Úprimne vám ďakujeme za konkrétnu a účel-
nú pomoc pre naše rodiny a ich deti. Spolu 
tak môžeme napĺňať našu víziu Aby rodina 
zostala spolu.“

PhDr. Mária Soboličová, PhD., manažér  
pre fundraising a PR, Úsmev ako dar

Lucia Burianová, Veolia Energia Slovensko, a. s.   |   Slavomíra Vogelová, StVPS, a. s.

Vyberme sa trochu do jej minulosti. Nadá-
cia vznikla v roku 2006, keď podporila prvý 
projekt a odvtedy podáva svoju pomocnú 
ruku tým, ktorí to potrebujú najviac. Do 
roku 2015 pomáhala pod názvom Nadácia 
Dalkia a sústreďovala sa predovšetkým na 

pomoc v mestách, kde pôsobila energetická 
divízia Dalkie. V roku 2015 sa premenovala 
na Nadáciu Veolia Slovensko a svoje aktivity 
rozšírila aj do slovenských miest, kde pôsobí 
vodárenská divízia. 
Pri príležitosti tohto pekného výročia sme 

oslovili vybrané partnerské organizácie, kto-
ré sme pravidelne podporovali prostredníc-
tvom nadácie. Prinášame vám ich poďakova-
nia za podporu a spoluprácu vrátane milých 
gratulácií.
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Mestský športový klub  
Žiar nad Hronom

„Chcel by som sa touto cestou poďakovať za 
spoluprácu a finančnú podporu Mestského 
športového klubu Žiar nad Hronom, spol. 
s r. o. (MŠK), ktorý zastrešuje 16 športových 
klubov.
Veolia a jej nadácia je jeden zo štyroch hlav-
ných reklamných partnerov spoločnosti MŠK, 
ktorá finančne podporuje našich športovcov, 
a aj s vašou finančnou podporou dosahujú 

Hokejový klub Brezno

„Tento rok  Nadácia Veolia Slovensko osla-
vuje svoje 15. narodeniny. Chceme sa aj my, 
zástupcovia Hokejového klubu Brezno, pri-
pojiť ku všetkým gratulantom a vysloviť po-
ďakovanie za významnú dlhoročnú podporu 
športového života v našom klube. Veolia aj 
jej nadácia je naším stabilným a spoľahlivým 
partnerom pri rozvoji mládežníckeho hokeja 
v Brezne. Vaša podpora nám pomáha realizo-
vať sny mnohých mladých hokejistov, vycho-
vávať z nich úspešných, zdravých mladých 
ľudí, ktorí prispievajú k rozvoju nielen športu, 
ale aj celej spoločnosti. V mene celého Hoke-
jového klubu Brezno vám z celého srdca ďa-
kujeme a prajeme vám pevné zdravie a veľa 
chuti do ďalšej práce. Tešíme sa na ďalšiu 
spoluprácu.“

Marian Štulrajter,  
prezident HK Brezno

Detské ihriská v meste Lučenec

„Za úspešným projektom stojí predovšetkým 
tím schopných a motivovaných ľudí, ktorí 
chcú, vedia a môžu posunúť veci vpred. Na-
dácia Veolia Slovensko takýto tím ľudí bezpo-
chyby má. Vďaka vzájomnej spolupráci sme 
v našom meste vybudovali viaceré kvalitné a 
bezpečné detské ihriská a priniesli tak radosť 
nielen deťom, ale aj dospelým. Veľmi si to vá-
žime a srdečne ďakujeme.
V Nadácii Veolia Slovensko sme našli spoľah-
livého partnera a naša spolupráca pretrváva 
už niekoľko rokov. Pevne veríme, že v nej bu-
deme aj naďalej pokračovať.
Úprimne blahoželáme k 15. výročiu a želáme 
veľa úspechov, čo najviac dôvodov na úsmev, 
aby ste sa aj naďalej dokázali inšpirovať no-
vým a boli inšpiráciou pre druhých a ukazo-
vali tak na vlastnom príklade, ako sa to dá. 
A ešte veľa úspešných projektov.“

PhDr. Alexandra Pivková,  
primátorka mesta Lučenec

Ing. Robert Tencer 
správna rada nadácie

1 Aj keď všetky žiadosti, ktoré dostávame 
v rámci programu „Zamestnanecké gran-

ty“ sú pozoruhodné a zaujímavé, spomedzi 
zrealizovaných projektov, ktoré sme pod-
porili v spolupráci s našou Nadáciou Veolia 
Slovensko, by som vybral ako veľmi inšpira-
tívnu aktivitu - výstavbu zádržného jazierka 
na dažďovú vodu v areáli ZŠ s MŠ v Spišskom 
Bystrom. Vysoko oceňujem aj podporu cha-
ritatívnej činnosti – napríklad zrealizovaný 
nákup didaktických pomôcok pre znevýhod-
nené deti v Starej Ľubovni.

2 Keďže Nadácia Veolia Slovensko podpo-
ruje prospešné aktivity prostredníctvom 

našich zamestnancov už 15 rokov, prajem si, 
aby jej činnosť pokračovala aj po ďalšie roky. 
Pretrvávajúca pandémia síce oslabuje našu 
ekonomiku, ale pevne verím, že dobré diela 
prekonajú aj tie najťažšie prekážky.

Peter Martinka  
správca nadácie

1 Pre mňa je favoritom program Zamest-
nanecké granty. Prostredníctvom toh-

to programu vieme podporiť naozaj veľké 
množstvo projektov z celého Slovenska a 
z rôznych oblastí. Pridanou hodnotou je 
osobná angažovanosť samotného zamest-
nanca pri realizácii projektu. Veľký význam 
nadácie vidím aj pri podpore sociálnych 
projektov. Na slabších a znevýhodnených 
by sme nemali zabúdať. Jedným z takýchto 
projektov je podujatie Deň krivých zrkadiel, 
venované ľuďom s mentálnym postihnutím, 
ktoré dlhodobo finančne podporujeme.

2 Nadácii by som do ďalších rokov zaželal, 
aby ešte dlho mohla a vedela pomáhať 

tam, kde je to potrebné, aby v nej pôsobili 
kompetentní ľudia so srdcom na správnom 
mieste.

Lukáš Sopko  
správna rada nadácie

1 Nerád by som menoval jeden projekt. Pre 
mňa sú zaujímavé všetky projekty, kto-

rých cieľom je pomoc ľuďom, ktorí v živote 
nemali toľko šťastia, bez ohľadu, či sa jedná 
o zdravie, financie alebo iné životné kompli-
kácie. Pomoc občanom, ktorí si jednoducho 
nevedia pomôcť sami, aj keby veľmi chceli. 

Slavomíra Vogelová  
dozorná rada nadácie

1 Ak by som mala vybrať len jeden projekt, 
čo je naozaj ťažké, vybrala by som projekt 

Požičaná planéta, v ktorom sme partnerom už 
druhý rok. Myslím, že témy ochrany životného, 
zmeny klímy a podpory biodiverzity sú dnes 
veľmi aktuálne a projekt tieto témy približuje 
a vzdeláva o nich naozaj atraktívnou formou – 
formou dokumentárnych filmov z celého sve-
ta. Filmy sú doplnené o pracovné listy, knižné 
publikácie a prednášky. Projekt tak veľmi kom-
plexne vzdeláva deti a aj dospelých. 

2 Čo by som zaželala nadácii? Úplne prag-
maticky samozrejme dostatok financií na 

všetko dobré, čo vieme pre ľudí, regióny, or-
ganizácie urobiť. Nadácii tiež želám, aby sa o 
nej vedelo, lebo s tým súvisí aj jej budúcnosť. 
To je však už naša práca a výzva.

Katarína Nogelyová  
dozorná rada nadácie

1 Vybrať jeden obľúbený projekt zo všet-
kých, ktoré Nadácia Veolia Slovensko pod-

porila, je priam nemožné, mne osobne sa 
páčia naozaj všetky. Som veľmi rada, že naša 
nadácia počas svojho 15 ročného pôsobenia 
podporila veľké množstvo projektov rôzneho 
zamerania. Ale takou srdcovkou pre mňa bol 

Peter Dobrý 
predseda správnej rady

1Nadácia Veolia Slovensko počas svojho 
pôsobenia zrealizovala množstvo skve-

lých projektov. Rád by som ale vyzdvihol 
„Zamestnanecké granty“, kde sa nám už 
niekoľko rokov úspešne darí prepojiť osob-
nú angažovanosť našich zamestnancov s 
finančnou podporou nadácie a spoločne tak 
pomáhať komunite.

2 Hlavne, nech sa jej darí aj naďalej úspešne 
pomáhať. Zároveň by som bol rád, keby sa 

naši zamestnanci ako aj verejnosť aktívnejšie 
zapájali do jej aktivít. Naša nadácia je tu aj pre 
nich, a preto uvítame ich podnety na podpo-
ru projektov s verejnoprospešným účelom na 
emailovej adrese nadacia@veoliaenergia.sk.

Jaroslav Krupec  
správna rada nadácie

1 Nedá sa určiť len jeden projekt, ktorý sa 
mi najviac páčil. Veľmi sa mi páčia projek-

ty, kde sa zapájajú aj samotní zamestnan-
ci Veolie, ako je napríklad Stromček prianí 
alebo Zamestnanecké granty. Mám ich rád 
najmä vďaka tomu, že okrem podpory veľmi 
zaujímavých projektov, motivujeme a pod-
porujeme našich zamestnancov, aby pomá-
hali svojmu okoliu. Verím, že to pomáha aj 
samotným zamestnancom, ktorí organizu-
jú danú pomoc a buduje to v nich pocit, že 
pomáhať sa oplatí. A keďže Veolia je tvorená 
najmä svojimi zamestnancami, rastie tým 
s nimi aj celá naša skupina. 

2 V duchu toho čo som spomínal, si prajem, 
aby Veolia mala aj naďalej zamestnancov, 

ktorí sa snažia pomáhať svojmu okoliu a teda 
Nadácia mala vždy na výber veľké množstvo 
výborných projektov, ktoré môže podporovať.

Členov dozornej  a správnej rady Nadácie Veolia sme sa opýtali,  
ktorý projekt podporený nadáciou ich najviac oslovil.  
(A viete, čo by vedenie nadácie zaželalo našej nadácii k výročiu?)

PODPORILI SME PODPORILI SME

1. Ktorý projekt podporený nadáciou vás najviac oslovil, ktorý projekt sa vám osobne najviac páči?
2. Čo by ste chceli popriať nadácii do ďalších rokov pôsobenia?

naši športovci popredné umiestnenia nielen 
v rámci kraja, Slovenska, Európy, ale dokonca 
aj na majstrovstvách sveta.
Spoločnosť MŠK Žiar nad Hronom si veľmi 
váži pomoc Veolie, ktorá sa už niekoľko rokov 
spolupodieľa na finančnej podpore našich 
športovcov, bez ktorej by sme si naše ďalšie 
pôsobenie v jednotlivých športových kluboch 
nevedeli predstaviť.

Veríme, že Veolia bude i naďalej finančne 
podporovať našich športovcov a našou sna-
hou bude robiť vždy dobré meno a  vzorne 
reprezentovať všetkých našich reklamných 
partnerov na športových súťažiach nielen na 
Slovensku, ale i v zahraničí.“ 

Ján Žiak, konateľ spoločnosti  
MŠK Žiar nad Hronom, spol.  s  r. o.

„Stromček prianí“, projekt z roku 2019, kedy 
sme vianočnými darčekmi potešili vyše 400 
seniorov v Bratislave a Košiciach. Úžasné na 
tomto projekte bolo spojenie podpory za-
mestnancov našich spoločností a nadácie. 
Príjemne ma prekvapila obrovská účasť kole-
gov, ktorí si aj napriek každoročnému pred-
vianočnému zhonu našli priestor a pekné 
darčeky pre seniorov zabezpečili. Odovzdáva-
nia darčekov v Bratislave som sa zúčastnila 
a musím povedať, že vďačnosť na strane se-
niorov bola skutočným balzamom na dušu.

2 Nadácií Veolia Slovensko by som rada to-
uto cestou popriala, aby mohla naďalej 

podporovať také skvelé projekty ako doteraz. 
Tiež by som jej priala, aby na ňu nezabúdali 
zamestnanci spoločností Veolia na Sloven-
sku v čase, keď majú možnosť jej venovať 
svoje 2% z dane.

2 Nadácii by som chcel popriať hlavne veľa 
podpory a správnych ľudí, ktorí budú nad-

šení pre verejnoprospešné ciele.

24 25



PODPORILI SME PODPORILI SME

Pandémia ovplyvnila aj program 
Zamestnanecké granty
Zamestnanecké granty finančne vypomáhajú zamestnancom Veolie už niekoľko rokov. Nadácia finančne 
podporila granty aj vlani a 22 projektov z celého Slovenska dostalo na ich uskutočnenie takmer 20-tisíc eur. Ich 
realizáciu však negatívne ovplyvnili obmedzenia v súvislosti s pandémiou koronavírusu a my vám prinášame 
prehľad toho, čo sa stihlo spraviť. V rámci energetickej divízie sa podarilo zrealizovať projekty v Bratislave, v Žiari 
nad Hronom, v Detve a v Poprade.

Bratislavskí škôlkari  
sa potešili novej lanovej dráhe

Vďaka príspevku nadácie sa úspešne podari-
lo realizovať projekt, ktorý významne rozší-
ril hracie možnosti pre deti v predškolskom 
zariadení a umožnil im rozvíjať pohybové 
zručnosti a schopnosti. Vzhľadom na súčas-
nú situáciu sa, žiaľ, do realizácie projektu 

nemohol zapojiť väčší počet rodičov a detí. 
Montáž, úprava detského dvora a odovzda-
nie prebehli za sprísnených opatrení v ob-
medzenom počte osôb. Deti sa po skončení 
jesenných prázdnin vrátili do škôlky, kde na 
nich čakala nová lanová dráha s upraveným 
školským dvorom, na ktorej budú môcť po-
čas nasledujúceho obdobia rozvíjať svoje 
schopnosti.

Hypertermická komora  
ochráni zdravie včiel
Rok 2019 bol pre včelára, ale aj pre včielky 
veľmi náročný. Nepretržité dažde ovplyvnili 
znášku medu, takže vlani bol o to vzácnejší. 
Napriek nepriaznivému počasiu včelári ne-
poľavili v boji s klieštikom.
Združenie Včely pre všetkých vďaka nadácii 
zakúpilo hypertermickú komoru, ktorá sa 
zmestí do osobného auta. Vďaka tomu si vče-
lár zoberie komoru k sebe na včelnicu a môže 
v pokoji, bez časovej tiesne, preliečiť svoje 
včelstvá.

Vynovená telocvičňa v základnej škole 
v Žiari nad Hronom
Ešte počas letných prázdnin sa podarilo upraviť 
chodby a telocvičňu v Základnej škole na Jilem-
nického ulici. Úpravy stien, ako aj „špinavá“ prá-
ca prebehli počas leta, kým žiaci neboli v škole. 
V septembri sa už len dokončili estetické práce, 
keď boli na steny v telocvični nalepené siluety 
športovcov.
Vymaľovaním a úpravou vstupných priestorov sa 
zaistil bezpečný a estetický vstup nielen žiakom 
školy, ale aj športovcom, ktorí pravidelne v týchto 
priestoroch trénujú alebo súťažia, ako aj príjem-
nejší pocit počas športovania v telocvični.

Smeťozber motivuje  
zbierať odpadky
Na základe grantu od nadácie sa podarilo nakú-
piť reklamné predmety pre účastníkov programu 
Smeťozber. Motivačný program je zacielený na 
dlhodobú účasť ľudí, ktorí si po 20 smeťozberoch 
vyzbierajú kompletnú edíciu reklamných pred-
metov. Žiaľ, pre koronu sa v roku 2020 usporia-
dalo „iba“ 14 takýchto aktivít a vyzbieralo sa 312 
vriec odpadu.

Mgr. Anna Mitaľová, projektová manažérka z Gréckokatolíckej charity Prešov 
(projekt nákupu didaktických pomôcok pre zdravotne znevýhodnené deti):

1 Činnosť gréckokatolíckej charity funguje na základe financovania či už 
z príspevkov, grantov, darov, alebo z dotácií. Špecifický predmet činnos-
ti nám neumožňuje vytvárať zisk. Finančné prostriedky získané vďaka 
grantom nám veľmi pomáhajú pri zlepšovaní nami poskytovaných slu-
žieb. Vďaka vašej podpore sme mohli nakúpiť pomôcky, ktoré pomôžu 
zlepšiť zdravotný stav znevýhodnených detí, a to je ten najväčší benefit, 
aký sme vďaka finančnej podpore mohli získať nielen my, ale najmä deti, 
ktoré to najviac potrebujú.

2  Forma pomoci bola jednoduchá, adresná, administratívne nezaťažujú-
ca, s dokonalým výsledkom. Ešte raz vám patrí naša srdečná vďaka.

Ing. Mária Goduľová, starostka obce Odorín  
(projekt outdoorového ihriska):

1  Ďakujeme za tento príspevok, ktorý nám umožnil vybudovať outdooro-
vé ihrisko pre strednú a staršiu generáciu. V súčasnej uponáhľanej dobe 
je potrebné si aj oddýchnuť a zašportovať si a práve tieto prvky nám to 
umožnia. Sú osadené do priestoru, v ktorom sa nachádza ohnisko, vysadí 
sa tu zeleň, osadia sa lavičky a vznikne „oddychová zóna“ v centre obce, 
ktorá pre túto generáciu veľmi chýbala.

2  Túto pomoc sme prijali veľmi radi, keďže prvky projektu sú finančne 
náročné. Rozpočet obce nám to veľmi neumožňuje, takže každé euro je 
veľmi vítané a za pomoc sme tak veľmi vďační. Potešili sa najmä seniori, 
ktorí sa v našej obci aktívne zapájajú do každej činnosti a na vybudova-
nie ihriska čakajú už pár rokov.

Mgr. Štefan Luha, riaditeľ ZŠ s MŠ Spišské Bystré  
(projekt záchytného jazierka na dažďovú vodu):

1 Príspevok od nadácie nám umožnil vytvoriť v školskej záhrade zádržné 
jazierko s náučnou tabuľou o kolobehu vody v prírode. Žiaci tak priamo 
v škole môžu skúmať a pozorovať  život v jazierku, napĺňanie hladiny po 
daždi či odparovanie vody. Jazierko tvorí v záhrade významný prvok a 
už po krátkom čase od jeho realizácie sme v jeho okolí mohli pozorovať 
včely a záhradné vtáky, pre ktoré slúži ako zdroj vody. Z náučnej tabule 
sa zasa všetci žiaci môžu dozvedieť zaujímavé informácie o prírodných 
javoch. S pomocou vášho projektu sme mohli pretvoriť zanedbanú škol-
skú záhradu na záhradu, ktorá učí.

2 Finančný dar od nadácie nám pomohol vytvoriť hodnotný prvok v záhra-
de, ktorý by bol bez neho nerealizovateľný. O to viac si vážime váš  dar. 
Na náučnú tabuľu sme umiestnili logo vašej spoločnosti s naším poďa-
kovaním. Ak nám bude poskytnutá možnosť, aj v budúcnosti by sme sa 
radi opätovne uchádzali o grant z vašej nadácie.

1.  Ako vám pomohol príspevok Nadácie Veolia Slovensko?
2.  Uvítali ste takúto formu pomoci?

Zamestnanecké granty PVPS, a. s.
Boli sme zvedaví, aké boli reakcie organizácií, ktorým 
Nadácia Veolia Slovensko poskytla finančné prostriedky 
na ich projekty. Vybraným podporeným subjektom sme 
poslali tieto otázky:

Keď sa krútia kolesá,  
šikulkovia hrajú sa
Poskytnutím finančnej čiastky sa podarilo 
nakúpiť záhradné domčeky na oddych pre 
malých cyklistov a stojany na bicykle v Detve. 
Vďaka nadácii sa tak podarí rozvíjať vzťah 
detí k pohybovým aktivitám, k cykloturistike 
a zároveň vzdelávať deti v oblasti dopravnej 
výchovy, čím prispejeme k získaniu základ-
ných poznatkov v prevencii dopravnej ne-
hodovosti detí. Záhrada materskej školy tak 
dostala nový impulz, získala nové možnosti 
trávenia času detí z našej MŠ, ale  ponúka 
možnosť aj pre iné materské školy v rámci 
športových aktivít a spolupráce s inštitúcia-
mi v Detve.

Podpora arteterapie  
v Autistickom centre Andreas
Tento zamestnanecký projekt podporil pra-
videlnú arteterapiu s cieľom zvyšovať dob-
rý psychický stav detí a mladých ľudí s au-
tizmom v Autistickom centre Andreas. Za 

peniaze, ktoré v rámci projektu dostalo, si 
nakúpili materiál na maľovanie a na výrobu 
keramiky pre arteterapiu. V rámci arteterapie 
deti a mladí ľudia s autizmom vyrábajú rôzne 
výrobky – keramické vázy, zápichy, mydelnič-
ky, postavičky, ako aj obrazy, tričká, závesné 
drevené ozdoby.

Lucia Burianová, Veolia Energia Slovensko, a.s.

Božena Dická, PVPS, a. s.
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Krížovka

Správne znenie krížovky (Veselé Vianoce) 
z posledného čísla časopisu nám poslal aj pán 
Roman Plaštiak zo spoločnosti StVPS, a.s., závod 
Prievidza, ktorému srdečne gratulujeme!

Znenie textu novej krížovky nám môžete posielať  
do 9. mája 2021 e-mailom na adresu:  
komunikacia@veoliaenergia.sk 
Pripojte heslo „KRÍŽOVKA“ a nezabudnite uviesť 
aj názov spoločnosti, v ktorej pracujete.

Hlavnou cenou je poukážka 
na nákup v internetovom 
kníhkupectve  
v hodnote 10 eur.

Staráme sa  
o svetové zdroje


